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Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kunnanvaltuuston puheenjohtaja Tony Björk esitti puheenvuoron kunnan 
luottamushenkilöjohdon puolesta.  
• Yleisesti ottaen Kirkkonummella ollaan suhteellisen tyytyväisiä yhteistyöhön 

hyvinvointialueen kanssa.  
• Opiskeluhuollon osalta yhteistyö on perinteisesti ollut haasteellista. 

Kirkkonummen kannalta asiat ovat hyvin. Kirkkonummella rakennettiin uusi 
hyvinvointikeskus ennen sote-uudistusta. Tilat ovat hyvät ja hyvällä 
sijainnilla. Muiden kuntakeskusten, kuten Veikkolan, osalta esimerkiksi 
aukioloja on supistettu jonkin verran.  

• Takaisinsoiton osalta on edelleen pitkiä viiveitä, mutta tämänkin osalta on 
tapahtunut parannusta.  

Kunnanhallituksen varapuheenjohtaja Ulf Kjerin täydensi puheenvuoroa 
ikääntyneiden palvelujen osalta: 

• Kotihoidosta ei ole tullut samanlaista kriittistä palautetta kuin silloin, kun sen 
järjestämisvastuu oli Kirkkonummella.  

• Digitaalisen asioinnin palvelut askarruttavat ikääntyneitä. Ihmiset voivat 
jäädä esimerkiksi tässä asiassa yksin.  

• Ikääntyneiden palvelutarpeen arvioinnissa yhtenäistäminen voi johtaa siihen, 
että ihmiset jäävät ilman yksilöllisen tarpeensa mukaista apua.  

Kunnanhallituksen puheenjohtaja Timo Haapaniemi täydensi puheenvuoroa: 



• Kirkkonummen hyvinvointikeskuksen toiminnan alkaessa odotukset olivat 
korkeat. Tällä hetkellä ajanvarauksen ja hoitoon pääsyn yhteydessä on 
joitakin osin ratkaistu, mutta hoitoon pääsyä tulee edelleen kehittää. 
Palvelujen laatu on kuitenkin ollut korkea.  

• Järjestöavustusten myöntämisen prosessi on kehittynyt.  

Kunnanjohtaja Virpi Sailas piti puheenvuoron kunnan viranhaltijajohdon 
puolesta.  

• Väestö kasvaa vahvasti, noin prosentin vuodessa. Kirkkonummi kasvaa niin 
pohjoisessa kuin idässä. Hyvinvointikeskus on ollut hyvä ratkaisu ja asukkaat 
antavat palvelusta hyvää palautetta.  

• Työllistymisen palveluissa on keskeistä tehdä tulevaisuudessa yhteistyötä. 
TYM-sopimus on saatava valmiiksi.  

• Pelastuslaitoksen ja vapaapalokuntien toiminnan tulee jatkua vahvana.  
• Opiskeluhuollon rakenteet ovat kehittyneet, mutta tulee huolehtia siitä, että 

moniammatillinen tuki on tarjolla lapsille ja nuorille.  
• Kirkkonummella palveluverkkoa uudistetaan (Gesterbyn koulukeskus ja mm. 

Nissniku-talo). Veikkolan terveysaseman teknistä kuntoa tulee tarkastella.  
• Ikäihmisten määrä kasvaa koko alueella, myös Kirkkonummella. 

Yhdyskuntasuunnittelussa tulee paremmin huomioida ikäihmisten kotona 
asumisen mahdollistaminen. Vesa-toiminnan käynnistyminen on hieno hanke.  

• Palvelujen saaminen kaksikielisesti on Kirkkonummen kannalta erittäin 
tärkeää. Kriisityön hoitaminen on tärkeää, ja yhteisissä harjoituksissa 
tällaista voidaan edelleen kehittää.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen puheenjohtaja Mia Laiho esitti puheenvuoron hyvinvointialueen 
luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 
• Kirkkonummen kanssa yhteistyö on sujunut hyvin, ja kunnan alueella on 

tehty erinomaisia ratkaisuja, kuten kiirevastaanotot, joista hyvinvointialue voi 
laajemminkin ottaa mallia. 

• Terveyden edistäminen on kaupungin ja hyvinvointialueen yhteinen asia. 
Lasten ja perheiden palveluissa ja oppilashuollon palveluissa ja työllisyyden 
edistämisen palveluissa on paljon mahdollisuuksia löytää synergiaa ja 
kustannushyötyjä mm. korjaavien palvelujen tarpeen vähenemisellä.  

• Ikäihmisten osalta järjestöjen toiminnan mahdollistaminen alueella on 
tärkeää.  

 

 



4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Hyvinvointialue sai Kirkkonummelta sote-uudistuksessa toimivat 

terveyspalvelut. Hoidon saatavuus on melko hyvällä tasolla. Omalääkärimallin 
kehittämisessä on Kirkkonummella hyvät valmiudet, koska alueella on ollut 
omalääkäritoimintaa myös aiemmin. Akuuttivastaanotto vaikuttaisi vastaavan 
hyvin ihmisten kiireelliseen hoidontarpeeseen. Takaisinsoitossa kiireettömien 
asioiden hoitamisessa on edelleen viivettä, ja tätä pyritään korjaamaan. 
Kirkkonummen terveyspalveluissa on erinomainen henkilöstötilanne, ja 
vuokralääkärien tarve on hyvin vähäinen. Veikkolan ja Masalan yksiköt 
jatkavat palveluverkkosuunnitelmassa lähiterveysasemina, ja asemien 
nykyinen toiminta vastaakin jo pitkälle tätä. TYM-sopimus tullaan tekemään 
samansisältöisenä erikseen jokaisen alueen kanssa.  

• Ikääntyneiden palveluissa kotihoidon tilanne on merkittävästi parantunut 
viime vuosina, ja esimerkiksi vuokratyön tarve on vähentynyt. 
Kirkkonummella hoivakotiin pääsy on hyvällä tasolla. Hyvinvointialueen 
investointiohjelmaan sisältyy uusi asumispalveluyksikkö Kirkkonummen 
alueelle. Vesa-toiminnan on tarkoitus laajentua koko alueelle. Olkkari-
toimintaa on tarkoitus laajentaa vuonna 2025. Elinvoimaa ikääntyneille -liite 
on kaksikielinen, ja tästä on saatu hyvää palautetta. 

• Pelastuslaitoksen tilahankkeista kaksi on Kirkkonummen alueella: Masala ja 
Veikkola.  

• Viestintä on hoidettu hyvinvointialueella hyvin. Palveluista on viestitty 
kattavasti ja kaksikielisesti, mutta yhteistä viestintää on varaa tehostaa.  
 

5. Muut asiat 

Kirkkonummella ei ole hallintosäännössä nimetty jälkitorjunnasta vastaavaa 
viranomaista, ja tällainen pyydettiin mahdollisuuksien mukaan nimeämään.  
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


